
1 
 

RG.0002.26.2021 

 

Protokół  Nr XXVI/2021 

z sesji Rady Gminy Radomyśl nad Sanem 

z dnia 22 września 2021 roku 

odbytej w siedzibie Urzędu Gminy w Radomyślu nad Sanem 

 

Sesja Rady Gminy Radomyśl nad Sanem rozpoczęła się o godz. 906, a zakończyła o godz. 1031. 

 

Ad. I. Godz. 906 

Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński, który powitał 

przybyłych radnych i zaproszonych gości. W oparciu o listę obecności i system głosowania 

cyfrowego stwierdził prawomocność obrad, ponieważ w chwili otwarcia posiedzenia w sesji 

uczestniczyło 14 radnych na ogólną liczbę 15 (nieobecny radny Grzegorz Krawiec). 

Lista obecności radnych oraz lista pozostałych osób obecnych na sesji stanowią załączniki do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. II. Godz. 908 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  proponowany program sesji. 

W związku z brakiem  uwag i propozycji zmian do porządku obrad, Przewodniczący Rady  

Gminy poddał  go pod głosowanie. 

W głosowaniu  porządek obrad  został przyjęty – 14 głosów „za” - jednogłośnie.  

 

Porządek obrad sesji: 

I. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

II. Przyjęcie porządku obrad. 

III. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy z dnia 2 lipca 2021r. 

IV. Wystąpienie Wójta Gminy. 

V. Informacja z wykonania budżetu Gminy Radomyśl nad Sanem za I półrocze 2021r. 

VI. Przyjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

1) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ustalenia stawki tej opłaty za pojemnik o określonej pojemności, 

2) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz warunków i trybu 

składania deklaracji za pomocą  środków komunikacji elektronicznej, 
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3) przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Radomyśl nad Sanem, 

4) uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych           

i urządzeń kanalizacyjnych na terenie Gminy Radomyśl nad Sanem”, 

5) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok, 

6)  zamiany nieruchomości stanowiącej własność Gminy, 

7) zbycia  nieruchomości w drodze przetargu stanowiącej własność Gminy (m. Kępa 

Rzeczycka), 

8) zbycia w trybie bezprzetargowym nieruchomości stanowiącej własność Gminy               

(m. Rzeczyca Długa), 

9) zbycia w trybie bezprzetargowym nieruchomości stanowiącej własność Gminy                   

(m. Wola Rzeczycka), 

10) zbycia w trybie bezprzetargowym nieruchomości stanowiącej własność Gminy             

(m. Nowiny),         

11) zbycia w trybie bezprzetargowym nieruchomości stanowiącej własność Gminy              

(m. Witkowice), 

12) zmian w uchwale budżetowej na rok 2021. 

     VII.      Interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych. 

VIII. Zakończenie XXVI sesji Rady Gminy. 

 

Ad. III. Godz. 911      

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół  z sesji Rady Gminy z dnia 

02.07.2021r.  znajduje się zwyczajowo do wglądu w biurze obsługi Rady Gminy oraz został 

przesłany drogą mailową wszystkim radnym. Protokół jest  również dostępny na stronie 

internetowej www.radomysl.pl w BIP. W związku z tym Przewodniczący Rady Gminy 

zaproponował, aby przyjąć protokół bez odczytywania. 

Propozycja została zaakceptowana przez zebranych radnych. 

Protokół z sesji Rady Gminy  z dnia 02.07.2021r. został przyjęty bez odczytywania w 

głosowaniu – 14 głosów „za” - jednogłośnie. 

 

Ad. IV. Godz. 912 

Wójt Gminy Jan Pyrkosz  odnosząc się do wniosków zgłoszonych na sesji Rady Gminy odbytej 

w dniu 02.07.2021r. poinformował o stanie ich realizacji: 

 

http://www.radomysl.pl/
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Wniosek radnej Doroty Borys: 

1. „Proszę o wykonanie nawierzchni drogi na Osiedlu Słonecznym. Dotyczy to odcinka od 

posesji p. Zboch do posesji p. Story i p. Pietruszka.” 

Odpowiedź: 

Brak środków w budżecie gminy na realizację wniosku. 

Aktualnie w Radomyślu na Sanem główne działania są skierowane na budowę chodnika przy 

drodze wojewódzkiej oraz remoncie ul. Sandomierskiej wraz z budową chodnika i odwodnienia. 

Na te zadania gmina czyni starania o pozyskanie zewnętrznych środków. 

 

Wnioski radnego Grzegorza Krawca: 

2. „Zwracam się z prośbą o udrożnienie rz. Łukawica w Rzeczycy Okrągłej. Na rzece 

zbudowane są 3 tamy, które blokują przepływ wody”. 

Odpowiedź: 

Wniosek został skierowany do PGW Wody Polskie Zarząd Zlewni w Stalowej Woli. W 

odpowiedzi poinformowano, że tamy bobrowe na rz. Łukawica w m. Rzeczyca Okrągła jak i na 

terenie całej gminy w br. jak i ubiegłym były wielokrotnie rozbierane. Jednakże  tamy są w 

bardzo krótkim czasie odbudowywane i dotyczy to zarówno tam częściowo jak i całkowicie 

rozebranych. Jedynym skutecznym sposobem zapobieżenia szkodom wyrządzonym przez 

bobry jest ich pozbycie się poprzez przesiedlenie lub ich eliminację, a działania w tym zakresie 

może podjąć na wniosek stron poszkodowanych, Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska.  

Zarząd Zlewni informuje ponadto, że na bieżąco dokonuje przeglądu potoków na terenie całej 

gminy oraz wykonuje prace związane z  rozbiórką tam bobrowych we własnym zakresie. 

 

3. „ W Rzeczycy Okrągłej za domem p. Krzyś, na drogę został wysypany gruz, który 

uniemożliwia przejazd do pól. Proszę o interwencję w tej sprawie.” 

Odpowiedź: 

Gruz został wywieziony na drogę gminną nr 174 w m. Rzeczyca Okrągła w celu podwyższenia 

terenu (przez P. Iwonę Krawiec Baran), która zwróciła się do sołtys wsi  pisemnie  w/w sprawie. 

Wynikało to z faktu, iż  w chwili obecnej droga jest zalana wodą i brak jest możliwości 

przejazdu. (P. Iwona Krawiec Baran otrzymała decyzję o warunkach zabudowy na budowę 

budynku i zgodę na zjazd z drogi gminnej nr 174.) 

 

Ad. V. Godz. 912 

Skarbnik Gminy Anna Szeliga dokonała przedstawienia informacji z wykonania budżetu Gminy 

Radomyśl nad Sanem za I półrocze 2021r.  
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Rada Gminy  przyjęła do wiadomości przedstawione dane.  

Nie zgłoszono uwag i pytań do przedłożonej informacji. 

Informacja z wykonania budżetu Gminy Radomyśl nad Sanem za I półrocze 2021r. stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/1. Godz. 927 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki za pojemnik o określonej 

pojemności przedstawiła Kierownik Referatu Podatków i Opłat Wioleta Moskal. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały wraz ze wszystkimi  

zaproponowanym przez wójta stawkami opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

W związku z brakiem uwag do przedłożonego projektu uchwały, w tym  innych propozycji 

stawek opłat, Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie w całości uchwałę wraz ze 

stawkami. 

W głosowaniu projekt uchwały oraz propozycje stawek przyjęto – 14 głosów „za” - jednogłośnie. 

 

Przyjęte stawki: 

a) Stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  od właścicieli 

nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy w przypadku zbierania odpadów 

w sposób selektywny: 

1) Stawka miesięczna od mieszkańca, w przypadku gdy nieruchomość zamieszkuje do 

pięciu mieszkańców włącznie – 25 zł. 

2) Stawka miesięczna od szóstego i każdego kolejnego mieszkańca, w przypadku gdy 

nieruchomość zamieszkuje więcej niż  pięciu mieszkańców  – 2 zł. 

b) Stawka podwyższonej  opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  od 

właścicieli nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy w przypadku zbierania 

odpadów w sposób nie selektywny: 

1) Stawka miesięczna od mieszkańca, w przypadku gdy nieruchomość zamieszkuje do 

pięciu mieszkańców włącznie – 50 zł. 

2) Stawka miesięczna od szóstego i każdego kolejnego mieszkańca, w przypadku gdy 

nieruchomość zamieszkuje więcej niż  pięciu mieszkańców  – 4 zł. 

c) Wysokość zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

od osoby zamieszkałej daną nieruchomość  w przypadku posiadania kompostownika                 

– 1 zł. miesięcznie. 
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d) Stawki za pojemnik za odpady zbierane selektywnie z nieruchomości na której nie 

zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady: 

1) Pojemnik o pojemności 120 l – 6,50 zł. 

2) Pojemnik o pojemności 240 l – 13,00 zł. 

3) Pojemnik o pojemności 1100 l – 61,00 zł. 

e) Stawki podwyższone za pojemnik za odpady zbierane nieselektywnie: 

1) Pojemnik o pojemności 120 l – 13,00 zł. 

2) Pojemnik o pojemności 240 l – 26,00 zł. 

3) Pojemnik o pojemności 1100 l – 122,00 zł. 

Uchwała Nr XXVI/212/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/2. Godz. 930 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz 

warunków i trybu składania deklaracji za pomocą  środków komunikacji elektronicznej 

przedstawiła Kierownik Referatu Podatków i Opłat Wioleta Moskal. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 

Wobec braku  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński zarządził 

głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXVI/213/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/3. Godz. 932 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Radomyśl nad Sanem przedstawił Kierownik 

Referatu Gospodarki Komunalnej Nikodem Borys. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag do w/w projektu uchwały, wobec powyższego Przewodniczący Rady 

Gminy poddał go pod głosowanie.  

W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za” - jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXV/214/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/4. Godz. 934 
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Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych  i urządzeń kanalizacyjnych na terenie Gminy Radomyśl nad Sanem” 

przedstawił Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Nikodem Borys. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Wobec braku  głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński zarządził 

głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXVI/215/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/5. Godz. 936 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i  Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok 

przedstawił Przewodniczący  Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

Dariusz Smolarek. 

Komisje Stałe zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 

Radna Marzena Garbacz odnośnie procedury składania wniosków zapytała czy w sytuacji gdy 

złożony wniosek nie będzie uwzględniony przez Komisję do dofinansowania w danym roku, to 

zostaje on automatycznie przesunięty na kolejny rok? 

Przewodniczący  GKRPA Dariusz Smolarek odpowiedział, że w takim przypadku należy złożyć 

nowy wniosek, a dotyczy to zadań realizowanych w  jednym roku. Komisja może jednak zwrócić 

się z zapytaniem do danego podmiotu czy planuje realizować dane przedsięwzięcie w sposób 

ciągły, jako kontynuacja. Jeżeli tak, to Komisja może uwzględnić w planie na następny rok dane 

zadanie bez konieczności składania nowego wniosku. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał go pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za” - jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXVI/216/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/6. Godz. 943 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

przedstawiła Zastępca Wójta Izabela Szałaj. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag do przedłożonego projektu uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały przyjęto – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXVI/217/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/7. Godz. 944 
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Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zbycia  nieruchomości w drodze przetargu stanowiącej 

własność Gminy (m. Kępa Rzeczycka) przedstawiła Zastępca Wójta Izabela Szałaj. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały przyjęto – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXVI/218/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/8. Godz. 945 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zbycia w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy (m. Rzeczyca Długa) przedstawiła Zastępca Wójta Izabela Szałaj. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały przyjęto – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXVI/219/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/9. Godz. 946 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zbycia w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy (m. Wola Rzeczycka) przedstawiła Zastępca Wójta Izabela Szałaj. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu projekt uchwały przyjęto – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXVI/220/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/10. Godz. 947 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zbycia w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy (m. Nowiny) przedstawiła Zastępca Wójta Izabela Szałaj. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały przyjęto – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXVI/221/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VI/11. Godz. 948 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zbycia w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy (m. Witkowice) przedstawiła Zastępca Wójta Izabela Szałaj. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
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Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu projekt uchwały przyjęto – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXVI/222/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. VI/12. Godz. 949 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 przedstawiła 

Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag do w/w projektu uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały przyjęto – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXVI/223/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Rada Marzena Garbacz zapytała o zaplanowany zakres prac w ośrodku zdrowia w 

Radomyślu, w związku z zapisanymi środkami na ten cel w uchwale? 

Zastępca Wójta Izabela Szałaj powiedziała, że budynek ośrodka posiada dwie 

kondygnacje. Wcześniej na piętrze zlokalizowane były gabinety lekarskie, wydzierżawiane 

przez lekarzy.  Później zostały one  zmienione na pomieszczenia administracyjno – biurowe. 

Obecnie piętro już nie jest użytkowane i w gestii gminy leży zagospodarowanie tych 

pomieszczeń. Gmina będzie miała możliwość ubiegania się o środki na stworzenie lokali 

socjalnych. W tym celu zostało zlecone opracowanie projektów technicznych dostosowania tych 

pomieszczeń pod potrzeby potrzebujących osób, będących w trudnej sytuacji. Będzie to się 

wiązało m.in. z przebudową wejścia do budynku. Ze wstępnych założeń projektowych będzie 

się tam znajdowało 3 małe mieszkania socjalne, ze wspólną powierzchnią, ale z odrębnymi 

łazienkami, aneksami kuchennymi  i pomieszczeniami sypialnymi. 

Radna Marzena Garbacz wyraziła zdanie, że jest to bardzo dobry pomysł, ponieważ 

takich lokali w gminie brakuje, a sytuacje kryzysowe mogą mieć miejsce.  

 

Ad. VII. Godz. 959 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński poinformował o wpłynięciu pisma z 

Urzędu Skarbowego w Stalowej Woli informującego o dokonanej analizie oświadczeń 

majątkowych radnych wg stanu na 31.12.2020r. i konieczności poprawy przypadków 

nieprawidłowości. 

Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady  Edward Wermiński przedstawił informacyjnie pismo Z-cy 

Rzecznika Praw Obywatelskich  dotyczące przeprowadzania sesji zdalnych, wprowadzania do 

statutów jst. zapisów regulujących taki tryb organizacji sesji. W piśmie podniesiono również 
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sprawę  braku możliwości uczestniczenia mieszkańców w sesjach zdalnych, co jest 

ograniczeniem praw obywatelskich. 

Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Edward Wermiński przedstawił pismo Zarządu Województwa 

Podkarpackiego o naborze do X edycji konkursu „Piękna wieś podkarpacka”. Do konkursu 

gmina może zgłosić 1 wieś ze swego terenu. W piśmie zawarto zasady zgłaszania. 

Z-ca Wójta Izabela Szałaj odnosząc się do pisma powiedziała, że województwo 

podkarpackie od lat organizuje ten konkurs  w celu promocji terenów wiejskich. Kilka lat wstecz 

nasza gmina starała się o udział w konkursie, jednak ze względu na kryteria programu nie udało 

się zakwalifikować do programu. Wiąże się to p.w. z przygotowaniem konkretnych inwestycji, 

przedsięwzięć nowatorskich, atrakcyjnych turystycznie promujących i zachęcających do 

odwiedzenia gminy. Z analizy konkursu wynika, że kwalifikują się do niego głównie gminy 

bieszczadzkie czy z pogórza, natomiast gminy np. z terenu naszego powiatu nie mają szans na 

udział w konkursie. Dlatego nasza gmina od lat nie stara się o udział w programie. 

Radny Julian Geneja zapytał  o budowę chodnika na ul. Mickiewicza w Radomyślu? 

Czy jest znany termin rozpoczęcia budowy? 

Z-ca Wójta Izabela Szałaj odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie ma oficjalnej 

informacji o terminie rozpoczęcia budowy chodnika. Zadanie jest po przetargu, czekamy na 

jego realizację. 

Przewodniczący Rady Edward Wermiński poruszył sprawę dzielenia działek na tzw. 

Smudze w Rzeczycy Długiej pod działki budowalne i wymogów stawianych przez starostwo 

powiatowe w kontekście wydawania pozwoleń na budowę, a dotyczących odpowiedniej 

szerokości drogi dojazdowej do planowanej inwestycji budowalnej. 

Z-ca Wójta Izabela Szałaj poinformowała, że w ostatnim czasie zgłaszają się do gminy 

mieszkańcy, którzy nie mogą uzyskać pozwolenia na budowę ze względu na szerokość drogi. 

Na ternie gminy drogi gminne spełniają kryteria co do szerokości, jednak coraz więcej 

mieszkańców występuje o warunki zabudowy, a później o pozwolenia na budowę na terenach 

przy drogach wewnętrznych, gruntowych, nierzadko nieutwardzonych i wąskich nie 

spełniających wymogu szerokości. Wcześniej nie był stosowany ten wymóg. Ostatnio został 

wprowadzony, a motywem jego wprowadzenia jest zwiększające się natężenie ruchu czy 

zapewnienie dojazdu odpowiednich służb do danej posesji. 

Przewodniczący Rady Edward Wermiński zwrócił się  z prośbą o wystąpienie do 

starostwa o dodatkowe wyjaśnienia, większą ilość informacji w tym temacie. Chodzi m.in. o 
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przypadki zamiaru budowy niektórych mieszkańców budowy budynków przy drogach wąskich, a 

przy których istnieją już zabudowania. 

Radna Marzena Garbacz w związku z interwencjami mieszkańców nowego osiedla w 

Dąbrowie Rzeczyckiej zapytała o termin budowy drogi na tym osiedlu? 

Z-ca Wójta Izabela Szałaj przypomniała, że gmina złożyła wnioski o dofinansowanie na 

remont tej drogi z dwóch źródeł. Jeden z wniosków został złożony do programu Polski Ład. Na 

chwilę obecną jest on oceniany i nie ma żadnych informacji jaki jest postęp oceny wniosku.  

Informacja co do rozstrzygnięcia będzie prawdopodobnie w październiku lub listopadzie z 

możliwością realizacją zadania w roku przyszłym. Droga została zgłoszona też do drugiego 

programu z możliwą realizacją także w następnym roku. W tym przypadku też nie ma 

rozstrzygnięcia. 

Radna Marzena Garbacz zapytała co w przypadku gdy gmina nie otrzyma 

dofinansowania z żadnego programu? 

Z-ca Wójta Izabela Szałaj powiedziała, że gmina planowała przeprowadzenie remontu tej 

drogi w br. w okrojonym zakresie, w miejscach najbardziej wymagających naprawy, ponieważ 

projekt obejmuje szeroki zakres prac. W przypadku nie otrzymania dofinasowania konieczna 

będzie zmiana projektu i ograniczenie prac, co też będzie uzależnione od zapewnienia środków 

finansowych na ten cel w budżecie  i decyzji Rady Gminy w tej sprawie. 

Radna Dorota Borys zabrała głos w sprawie drogi z Osiedla Słonecznego w Radomyślu 

do Żabna. Poinformowała, że duża liczba osób, głownie z Żabna, korzysta z tej drogi. Aktualnie 

jej stan, szczególnie po opadach deszczu, jest fatalny. Utrudnia to poruszanie, a wręcz 

uniemożliwia korzystanie z drogi. Zwróciła się o dokonanie bieżącego remontu drogi np. 

poprzez wyspanie kamienia, czy to ze środków budżetowych gminy czy sołeckich. 

Radna, na wniosek personelu ośrodka zdrowia w Radomyślu, zgłosiła też sprawę 

zacieku na ścianie budynku przy poradni. Ponadto radna poinformowała, że personel ośrodka 

zgłaszał do niej brak zainteresowania gminy w kwestii konieczności wykonania pewnych robót 

wokół budynku. 

Z-ca Wójta Izabela Szałaj w kwestii drogi odpowiedziała, że na chwilę obecną nie ma 

środków na wykonanie inwestycji na tej drodze. W przyszłym roku gmina będzie starała o środki 

z FOGR na wykonanie nawierzchni asfaltowej na części tej drogi. Utwardzenie kruszywem leży 

w gestii sołectw w ramach funduszu sołeckich. Wskazana byłaby tu współpraca dwóch sołectw 

we wspólnym remoncie  kamieniem. 

W kwestii ośrodka zdrowia, Z- ca Wójta poinformowała, że wcześniej były wykonywane 

drobne prace remontowe na dachu budynku, w celu usunięcia zacieków. Ostatnio nie było 

zgłoszenia wystąpienia nowych zacieków. Natomiast bieżące utrzymanie budynku ośrodka 
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zdrowia należy do dzierżawcy, który powinien dbać o teren przylegający do obiektu. To nie leży 

w gestii gminy, tylko dzierżawcy. 

Przewodniczący Rady Edward Wermiński poinformował, że na posiedzeniu Komisji 

Oświaty został przyjęty wniosek, którego był inicjatorem, a  dot. rozważenia możliwości 

przekazania do kompetencji Wójta Gminy spraw związanych ze zbyciem w trybie 

bezprzetargowym nieruchomości o małych powierzchniach m.in. służących poprawie warunków 

zagospodarowania działki sąsiedniej. Wniosek wynikał z faktu sporej ilości projektów uchwał w 

sprawie zbycia bezprzetargowego nieruchomości o małych powierzchniach, a które Rada 

Gminy ma rozpatrzyć i przyjąć w trybie uchwał. Przewodniczący przypomniał, że wcześniej 

takie decyzje wydawał Wójt Gminy w drodze zarządzenia. Natomiast sprzedaż nieruchomości w 

drodze przetargu o większych powierzchniach pozostawałaby w kompetencji Rady Gminy.  

Przewodniczący Rady nadmienił, że nadal byłby obowiązek wydania opinii Zebrania Wiejskiego 

w kwestii sprzedaży. 

Przewodniczący poinformował także, że zamierza wystąpić  z pismem do PGW Wody 

Polskie o interpretację prawną i wyrażenie stanowiska w kwestii możliwości zakupu gruntów 

przylegających do rzek  w zakresie dotyczącym odległości granicy nieruchomości od linii 

brzegowej i spełnienia wymaganych warunków nabycia. Jest to istotne dla czytelności tych 

spraw oraz ważne w kontekście zapewnienia wykonywania robót związanych z utrzymywaniem 

rzek, czy również  np. konieczności podjęcia działań w przypadku wystąpienia sytuacji 

powodziowej. 

Radna Marzena Garbacz odnośnie wniosku Komisji Oświaty powiedziała, że na 

posiedzeniu padła propozycja o wprowadzeniu limitu sprzedawanej powierzchni do 5 ar. bez 

przetargu, w przypadku gdyby była to decyzja wydawana przez Wójta Gminy. Sprzedaż 

większych areałów, które mogłyby być już działkami budowlanymi,  powinna leżeć w gestii Rady 

Gminy. Radna wyraziła poparcie dla wniosku Komisji, w tym ustalenia górnej granicy 

powierzchni tj. do 5 ar włącznie. 

Przewodniczący Rady odniósł się jeszcze do kwestii wyrażania stanowiska przez 

Zebrania Wiejskie w sprawie zbycia nieruchomości. Podkreślił, że Zebranie Wiejskie wydaje 

jedynie opinię, i błędne jest niekiedy mówienie, że jest to decyzja o sprzedaży. Jest to tylko 

opinia, która może być pomocna dla Rady Gminy wydającą ostateczną decyzję, ale nie 

wiążąca. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie propozycję ustalenia limitu sprzedaży 

bezprzetargowej gruntu do 5 ar włącznie, które leżałoby w kompetencji Wójta Gminy.  

W głosowaniu propozycję przyjęto  – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 
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Podczas  sesji zgłoszono pisemne wnioski o treści: 

Wnioski radnej Marzeny Garbacz:  

1. „ Wnioskuję o naprawę pobocza przy drodze wojewódzkiej (na wysokości cmentarza w Woli 

Rzeczyckiej). Obecna sytuacja stwarza zagrożenie w ruchu drogowym, ponieważ samochody w 

celu ominięcia dołów i nierówności zjeżdżają na przeciwny pas ruchu.” 

2. „ Wnioskuję o wykonanie infrastruktury (chodnik + przejścia dla pieszych) w Dąbrowie 

Rzeczyckiej przy drodze wojewódzkiej nr 855 (skrzyżowanie  w kierunku Kraśnika). Powstałe 

przy tym skrzyżowaniu obiekty handlowe znacznie zwiększyły natężenie ruchu, a tym samym 

zwiększyło się ryzyko wypadkowości. Sytuacja ta jest szczególnie uciążliwa dla osób starszych i 

pieszych.” 

 

Ad. VIII. Godz. 1031 

Na tym zakończono obrady XXVI sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

                                                                                                           Edward Wermiński 

 

Protokołował: 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

 

Piotr Chodur 

 

 

 

 


